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Applicable Law on Air Transport Contract " Compar ative Study"
Summary:

We identify In this paper <the law applicable to disputes arising in air transport
between the air carrier and the damaged passenger or shipper <as one of the most
important problems facing the parties to the air transport contract <because the
contract often includes a foreign element «giving it the status International law <which
makes the law that is supposed to apply to the dispute in question <especially since
the laws differ among themselves as to the mechanisms of proof <the scope of the
damages to be compensated or the amount of compensation that can be judged by the
court hearing the dispute «<which means The need to ¢ Iron law applicable to the
situation of the dispute ¢given great importance by the parties to the air transport
contract.
key words:

Air transport contract <applicable law ¢shipper «passenger «<air carrier.

L oi applicable aux contrats detransport aérien " Etude compar ative"
Résumé :

L’objet de cet article est d’identifier le droit applicable aux litiges, dans le
transport aérien, entre le transporteur et le passager ou l'expéditeur ayant subit un
dommage. C’est I'un des problémes les plus importants auxquels sont confrontées les
parties au contrat de transport aérien, car le contrat comporte souvent un ¢élément
étranger lui donnant le caractére d’internationalité. Cette dernicre fait que le droit
cens¢ s’appliquer au litige est souvent source de conflits, d’autant que les lois
different entre elles quant aux modes de preuve, a la portée des dommages a
indemniser ou au montant de I’indemnit¢.

D’ou la nécessité de prévoir le droit applicable en cas de litige, qui revét une
grande importance pour les parties au contrat de transport aérien.

Mots clés:
Contrat de transport aérien <loi applicable <expéditeur <passager «transporteur aérien
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